
Generalforsamling d. 23. februar 2023 

- Referat -   
 

Valg af dirigent  
Erik Christensen blev valgt som dirigent.  

Dirigenten konkluderer, at Generalforsamlingen er lovligt indkaldt.  

 

Formandens beretning 
 

 

Kære medlemmer 

 

Vi har afholdt 4 bestyrelsesmøder og et hav af udvalgsmøder. 

Det største problem - efter nedsmeltningen af indendørshallerne ved udendørsanlægget på byrådsmødet d. 

28/2/22 - har været at få de nye hallerne op ad stå et andet sted. Tårnhøjbanen, som kommunen foreslog, var et 

dårligt sted – mit i en naturkile / skov blev dog skrottet og placeringen blev så på Gl. Hellebækvej. (Mellem det 

nye stadion og golfklubben med restaurant) Hvad vi er yderst tilfredse med – fordi vi efter meget frem og tilbage 

snak med kommunen er havnet på 3 haller og på sigt en udvidelse til 4 haller. Nu står vi så med et lidt mindre 

problem - en delt klub med 2 km afstand mellem udendørs og indendørsfaciliteter og skal have ”2 af hvert” 

(omklædningsrum – kontor – klubhus etc.). 

 

Vi er som sidste år 360 medlemmer, der dækker over både afgang og tilgang i 2022. 

Det er ikke lykkedes os at blive flere selvom der er plads udendørs og det er en ambition for bestyrelsen og godt 

for vores økonomi og i øvrigt en trend med 20% tilgang indenfor de sidste par år på landsplan. I alt er der nu 

registreret 85.000 tennisspillere i DK. Vi har haft fremgang i 2021 og det er et prioriteret punkt for bestyrelsen i 

2023.  

 

Økonomisk står vi fint, overskud i 2022 på 141.000 kr.  med den størrelse vi har og har skubbet 700.00 kr ind på 

en ”lukket” konto. Vi omsætter for ca. 1 mill. kr. om året. (til sammenligning omsætter golfklubben for ca. 10 

mill.kr.).  



Vores nærmeste fremtid kommer udfor forandringer: 

Nyt bookingsystem og hjemmeside (Frank) sættes i gang til udendørssæsonen. Bestyrelsen har prioriteret det i 

2022 efter en del kritik af det gamle system ( SportyFriends ). Nu får vi et gennemprøvet system der fungerer i 

andre tennisklubber. 

Desuden kan der komme udgifter til de nye hallers indmad – nyt udendørs klubhus – red plus baner – sportslige 

tiltag m.m.   

 

Sportsligt er bestyrelsen glade - også med vores trænere (Henriette, Ole m.fl.):  

2 juniorhold og 13 voksenhold - 15 hold i alt = ca. 100 holdspillere. Kun 2 herreholdet rykkede ned. Alle andre blev 

i deres rækker selv dem i 1 division. Bronze til 50+ holdet. Det kunne jo godt blive til lidt mere i 2023 nu hvor vi 

alligevel er omklædt og står på banerne i 2023 og desuden ikke selv skal holde vandslangen i hånden fordi vi har 

fået et nyt vandings anlæg. 12 guld og sølvmedaljer til veteran DM i Hillerød – så mulighederne er der.  

SM til junior Frederik Nissen. 3 spillere på idrætslinjen / Hea og 2 på vej – elitesatsningen i Helsingør kommune. 

Veteranturneringen ITF blev rigtig god sidst i juni 2022 (uge 26) og fortsætter med hotel Marienlyst som partner. 

Der er brug for hjælpere hvis den skal vokse sig stor – hvad der er vores ambition. 

24 deltagere – 2 trænere på tennistur til Kreta - succesen gentages i 2023. 

Og en hel masse mere sportsligt …. 

 

OG SÅ HAR JEG IKKE NÆVNT og takket grundlaget for HTK i 2022: Motionisterne – uden dem ingen klub på vores 

ambitionsniveau. 

 

Forskønnelsesudvalget har bl.a.  repareret 3 bænke og mangler 1 og har snubbet den ide fra andre tennisklubber: 

6-14 juniorer stiller op to gange i løbet af sæsonen 2-3 timer og luger alle banerne og afslutter med en økologisk 

Pizza m.m.! Formanden (Jens Ole) for udvalget vil dirigere slaget. Udvalget har i øvrigt brug for flere medlemmer 

- formanden står med åbne arme! 

 

Haludvalget (Finn, Preben, Lars Bo , Jens Ole , Uwe )  har været på arbejde – for at komme sandheden nærmere 

overarbejde. 

Har vel holdt 3-5 møder med kommunen – 28 telefonsamtaler og 8 formøder – og 34 mails til hinanden. Det har 

resulteret i at vi er kommet frem til en plan og skitser og godkendelse for 3 nye haller på Gl. Hellebækvej som 

erstatning for 2 + 2 kunstgræs på Blokhusvej. Kan dog ikke nå at blive færdige til d. 1/1 / 2024, hvor 

Pensiondanmark overtager hele molevitten.  



En forhandling på højeste kommuneplan er nu  sat i gang om forlængelse ( borgmester + viceborgmester med 

embedsfolk + Pensiondanmark) – så vi har indendørshaller hele tiden. Det er stadig en helårssport. Hvor det 

ender er uvist i skrivende stund.  Idrætsudvalgsformanden skriver til mig at hallerne kan stå klar ca. nov. 2024. Vi 

skal nu vente på lokalplanen for området – som er lavet, men er i høring (8 uger) – derefter skal den vedtages i 

byrådet. Så skal der indgås en aftale med et byggefirma - også tager det et års tid at bygge 3 haller med 

mulighed for udvidelse til 4. Mit bud er at de nye haller står klar ca.  d. 1/1/2025 og at vi mindst skal spille 1 år til 

i de gamle haller. Finn Strabo har lavet en plan for hvordan vi kan spille i de gamle haller under det gamle 

stadions byggefase. Det gør jo ikke så meget for os – et år til i de gamle haller - bare de er der. Vi forbereder os 

dog også på elendige nyheder fra kommunen= ingen haller et år. 

 

Tennis har en kerne, men den kerne kan forandre sig, så den skal vi passe på og udvikle. Tennis er både noget vi 

dyrker – går til og noget vi betragter. Tennis kan godt ligne kunst. Jeg kender medlemmer som mener det er 

ballet, men skuffende må jeg sige at det er noget andet. Men helt sikkert forbedrer det vores velbefindende som 

individer og som art. Tennis har en æstetik som ikke ret mange andre sportsgrene har – selvom det ser fjollet, 

næsten humoristisk ud for udenforstående at se 4 mennesker løbe rundt på 23,77 x 10,97 meter efter en lille gul 

bold for at ramme den, så den ikke ryger ud af arealet - med en ske i hånden. Endda år ud og år ind. Det er nok 

alt det der gør tennis så utroligt svært og voldsomt charmerende. 

 

Bestyrelsen og udvalgene kommer til at få en del udfordringer på plads for HTK i 2023. Vi kommer til at tage 

stilling til nyt klubhus (vi skal selv opføre det, måske sætte os i gæld - som vi gjorde med vores gamle i sin tid). 

Red plusbaner med belysning hvor skal de evt. ligge m.m. 

Vores over 110 års historie har vist at det har gået op og lidt ned, men generation efter generation har fortsat 

med at spille tennis hos os. Helsingør tennisklub er et stykke kulturhistorie og en smuk kærlighedserklæring til 

Helsingørs borgere gennem et århundrede. 

 

Uwe Bødewadt 

 

 

Fremlæggelse af regnskab for det forløbne år til godkendelse. 
Regnskabet blev godkendt af Generalforsamlingen. (Regnskab og budget findes som bilag nederst i referatet) 

 

Behandling af eventuelt indkomne forslag. 
Ingen indkommende forslag.  

 



Valg til bestyrelsen: 
- Lars Bo Sørensen blev enstemmigt genvalgt til bestyrelsen.   

- Bestyrelsen opstillede Tine Lipczak, der enstemmigt blev valgt ind i bestyrelsen.  

- Christina Job genopstiller ikke 

Valg af 2 bestyrelsessuppleanter 

- Steffen Bay blev enstemmigt valgt ind som suppleant i bestyrelsen.  

- Jes Uldal blev enstemmigt valgt ind som suppleant i bestyrelsen.   

Valg af 1 revisor og 1 revisorsuppleant. 

- Michael Møller Hansen fortsætter som revisor.  

- Jeg kan ikke huske navnet på revisorsuppleanten!? 

 

Eventuelt 
 

Spørgsmål fra forsamlingen 

- Er der planer om at etablere Redplus baner?  

Der er aktuelt ikke planer om at etablere Red Plus baner. Det skyldes blandt andet, at Redplus 

underlaget ikke kan anvendes til de kommende ITF-turneringer som klubben satser stort på de 

kommende år. Klubben afventer i stedet halbyggeriet og arbejder mod at etablere Redplus baner i 

forlængelse af det nye halbyggeri.  

Redplus baner udgør ikke samme miljømæssige risiko som fx de nuværende grønne baner. Der 

anvendes ikke granulat i Redplus baner.   

 

- Er det muligt at få en liste over de opgaver som klubben mangler hjælp til?  

Klubben vil lægge en liste op på hjemmesiden med de aktiviteter, der ønskes hjælp til.  

 

- Hvad gør klubben for at tiltrække nye medlemmer?  

Klubben har fokus på skolerne og skoletennis. Vi forsøger den vej rundt at hverve nye medlemmer på 

juniorsiden.  

Henriette (Cheftræner) fortæller, at klubben er nødt til at lægge opgaver ud til medlemmerne, så de kan 

bidrage til aktiviteter, der er med til at fastholde medlemmerne. Skal vi have succes er vi nødt til at få 

flere folk til at bidrage.  

- Er der tanker om at lave et samarbejde med Golfklubben i forbindelse med de nye haller?  



Uwe Bødewadt er allerede i dialog med golfklubben om forskellige samarbejdskonstruktioner.  

- Forslag fra forsamlingen 

Yael Shade foreslår, at HTK kan overveje at ”bytte” medlemmer med fx bordtennisklubben og den vej 

rundt få nye medlemmer ind i klubben.  

Frederikke Marguerite Nymark vil gerne bruge hendes position og erfaringer som lærer og foreslår, at 

hun kan hjælpe med at kontakte og aktivere de lokale skoler i forbindelse med skoletennis.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://helsingortennis.dk/da/user/252815


Regnskab 2022 og budget 2023  
Resultatopgørelse Regnskab 2022  Budget 2023 

Indtægter   

Kontingent 276.908 275.000 

Ungdomstræning 202.894 205.000 

Idrætslinje 59.800 61.000 

Udlejning af hal og baner, note 1   483.738 480.000 

Klubaktiviteter SportyFriends  44.515 45.000 

Diverse klubaktiviteter 11.046 12.000 

Tenniscamp sommer 2.672 3.000 

Turneringer Kronborg mm  9.575 5.000 

ITF turnering 75.325 50.000 

Aktivitetstilskud note 2  50.016 45.000 

salg af bolde mm 5.590 2.000 

Diverse sponsorater mv    14.175 10.000 

Indtægter i alt 1.236.253 1.193.000 

   

Udgifter   

Hal og baneleje  -148.640 -149.000 

Klubaktiviteter, note 3   -32.502 -42.000 

Holdturnering    -21.850 -22.000 

Turneringer, note 4 -11.736 -12.300 

Bolde -32.175 -32.000 

Betalingssystemer, fee  -10.525 -10.000 

Unionskontingent, DGI -32.513 -32.000 

Udgifter i alt -289.942 -299.300 

   

Bruttoresultat 946.312 893.700 

   

Lønomkostninger -714.877 -738.000 

   

Anlæg vedligehold m.m. -19.928 -30.000 

   

Administrationsomkostninger   

Diverse kontor  -2.335  -1.500 

Administrationssystem  -16.578 -15.000 

Telefon og internet -8.892 -9.000 

Små anskaffelser -15.443 -10.000 

Forsikring -5.462 -5.300 

Generalforsamling m.m.   -4.864 -6.000 

Administrationsomkostninger i alt -53.574 -46.800 

   

Resultat før renter 157.932 78.900 

   



Finansielle udgifter   

Renteudgifter -7.538 -7.500 

Gebyrer -9.308 -9.500 

Finansielle udgifter i alt -16.845 -17.000 

   

Resultat efter skat 141.087 61.900 

   

Balance   

Aktiver   

SparNord - 212 496.172  

SparNord - 089 25.923  

Spar Nord opsparing 593.567  

Spar Nord turnering 26.866  

Kassebeholdning 1.061  

Aktiver i alt 1.143.588  

   

Tilgode hos medlemmer 23.655  

Omsætningsaktiver i alt 23.655  

Aktiver ialt 1.167.243  

   

Passiver   

Egenkapital   

Primo 568.317  
Dette års resultat 141.087  
Egenkapital i alt 709.404  

   

Kortfristede forpligtelser   

Skyldigt kraftcenter 15.989  
Skyldig halleje m.m. 151.290  
Vintertræning forud faktureret 69.206  
Halleje forud faktureret 200.398  
Skyldig A-skat 15.328,00  

Skyldig AM-bidrag 4.397,00  

Skyldig ATP 1.230,65  

Kortfristede forpligtelser i alt 457.839  
Passiver i alt 1.167.243  

   

Helsingør, februar 2022    

Økonomiansvarlig Formand  
Anne Børgesen  Uwe Bødewadt  
Jeg har fået gennemgået regnskabet med 
uddybende forklaringer. Jeg har set at 
beholdningerne er til stede.   
 
Revisor: Michael Møller Hansen    



 


